
1 
 

PROTOKÓŁ Nr 83  

z obrad LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec, 

odbytej w dniu 21 grudnia 2023 roku 

 

 

Obrady LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec odbyły się 21 grudnia 2023 r. w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy w Ruścu i trwały od godz. 1607 do godz. 1743. 

 

Obradom LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec przewodniczył Rafał Rabenda – przewodniczący 

Rady Gminy Rusiec. 

 

O terminie LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec radni zostali powiadomieni na piśmie wraz                                   

z porządkiem obrad, projektami uchwał, które były przedmiotem obrad sesji. 

 

Ustawowy komplet Rady Gminy Rusiec – 15 radnych 

Obecnych na LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec – 13 radnych 

 

Obecni Radni Rady Gminy Rusiec na LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec: 

  

1. Bartosik Malwina 

2. Bieniek Radosław 

3. Bogusławski Bogumił 

4. Chwastowski Adam 

5. Andrzej Cywiński 

6. Dziedzic Robert 

7. Kozieł Wojciech 

8. Rabenda Rafał 

9. Skrzydlewski Paweł 

10. Szczepanik Józef 

11. Szymczak Paweł 

12. Wilczyński Jacek 

13. Wlaźlak Mirosław 

 

Nieobecni: 

1. Ciężka Aneta 

2. Wojciech Foręc 
/lista obecności radnych, stanowi załącznik do protokołu/ 

 

W obradach LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy Rusiec Damian Szczytowski 

2. Radni Rady Gminy Rusiec  

3. Skarbnik Gminy Aleksandra Bartkowiak 

4.   Kierownik GOPS w Ruścu Małgorzata Włodarczyk 

5. p.o. Dyrektora ZGK w Ruścu Grzegorz Owczarek 

6. Dyrektor ZS-P w Woli Wiązowej Artur Wlazłowski 

7. Kierownik Gminnej Biblioteki Agnieszka Gała 

8. Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP RP Wiesław Moszyński 

9. Prezes OSP w Dąbrowie Rusieckiej Grzegorz Kilan 

10. Radca prawny Urzędu Gminy w Ruścu Piotr Byczyński 

11. Sołtysi sołectw Gminy Rusiec, których lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Punkt 1. Otwarcie obrad LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec, przyjęcie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda, dokonał otwarcia obrad LXXXIII Sesji Rady 

Gminy Rusiec, wypowiadając formułę „otwieram LXXXIII Sesję Rady Gminy Rusiec, zwołaną na 
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dzień 21 grudnia 2023 r. na godz. 1530”. Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad z uwagi na 

obecność 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować 

uchwały. 

 

Punkt 2. Stwierdzenie kworum i przyjęcie prawomocności Sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda, przedstawił porządek obrad LXXXIII Sesji 

Rady Gminy Rusiec: 

    Porządek obrad LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec: 

1. Otwarcie obrad LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec. 

2. Stwierdzenie kworum i przyjęcie prawomocności Sesji. 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LXXX Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec, która odbyła się  

     23 listopada 2023 r. 

5. Przyjęcie protokołu z obrad LXXXI Sesji Rady Gminy Rusiec, która odbyła się 29 listopada 

2023 r. 

6. Przyjęcie protokołu z obrad LXXXII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec, która odbyła się 

30 listopada 2023 r. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2023-2031, 

2) zmiany budżetu Gminy Rusiec na rok 2023, 

3) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Rusiec, 

4) uchwalenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Gminy Rusiec, 

5) zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Rusiec na 2024 rok, 

6) uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie, 

       7) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu lokalu 

mieszkalnego na okres 2 lat (Ośrodek Zdrowia w Ruścu), 

        8) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego na okres 2 lat (Ośrodek Zdrowia w Ruścu-garaż),  

        9) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego na okres 2 lat (Agronomówka-garaż), 

       10) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu lokalu 

mieszkalnego na okres 2 lat (Agronomówka), 

       11) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu lokalu 

mieszkalnego na okres 2 lat (m. 2 - Przedszkole w Woli Wiązowej), 

       12) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu lokalu 

mieszkalnego na okres 2 lat (m. – 3 Przedszkole w Woli Wiązowej), 

       13) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu lokalu 

mieszkalnego na okres 2 lat (Przedszkole w Woli Wiązowej). 
 

8. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2024-2031: 

       1) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w 

sprawie opinii do projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rusiec, 

       2) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec 

             na lata 2024-2031. 

9. Uchwalenie budżetu Gminy Rusiec na 2024 r.: 

       1) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w 

sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Rusiec na 2024 r. oraz o 
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możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Rusiec w 2024 r. 

       2) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rusiec na 2024 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Rusiec do dokonywania zmian w 

uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych z 

pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach między 

sesjami.  

12. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji nt. działalności Komisji między sesjami. 

13. Informacja Wójta Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach między sesjami. 

14. Informacja Wójta Gminy Rusiec o wykonaniu zgłoszonych wniosków i interpelacji. 

15. Informacja z wykonania Uchwał Rady Gminy Rusiec.  

16. Składanie interpelacji i wniosków na piśmie.  

17. Wolne wnioski i zapytania.  

18. Sprawy różne.  

19. Zakończenie obrad LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda,  zwrócił się do Rady: 

Wnoszę o wprowadzenie zmiany w porządku obrad w punkcie 7/14 – projektu uchwały w sprawie - 

zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Rusiec. 

Czy są pytania do przedstawionej zmiany?  

Brak pytań. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda Proszę o przegłosowanie wprowadzenia 

przedstawionej zmiany do porządku obrad. 

       Kto z Państwa radnych jest: 

          „ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, 

Cywiński Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak 

Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda zwrócił się z zapytaniem do Rady, czy są 

pytania do przedstawionego porządku obrad po zmianach. 

Brak pytań. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda poprosił o przegłosowanie całego porządku 

obrad po zmianach, gdzie: 

          „ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, 

Cywiński Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak 

Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

wobec powyższego głosowania porządek obrad LXXXIII Sesji został przyjęty. 
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Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad LXXX Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec, która 

odbyła się 23 listopada 2023 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda wyjaśnił, iż materiały z sesji wraz z 

protokołem były do wglądu w biurze Rady, w związku z czym zapytał czy są pytania lub uwagi do 

protokołu.  

Brak 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Rusiec poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

wobec powyższego głosowania protokół z LXXX Sesji Nadzwyczajnej został przyjęty. 

 

Punkt 5. Przyjęcie protokołu z obrad LXXXI Sesji Rady Gminy Rusiec, która odbyła się            

29 listopada 2023 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda wyjaśnił, iż materiały z sesji wraz z 

protokołem były do wglądu w biurze Rady, w związku z czym zapytał czy są pytania lub uwagi do 

protokołu.  

Brak 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Rusiec poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

wobec powyższego głosowania protokół z LXXXI Sesji Nadzwyczajnej został przyjęty. 

 

Punkt 6. Przyjęcie protokołu z obrad LXXXII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec, 

która odbyła się 30 listopada 2023 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda wyjaśnił, iż materiały z sesji wraz z 

protokołem były do wglądu w biurze Rady, w związku z czym zapytał czy są pytania lub uwagi do 

protokołu.  

Brak 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Rusiec poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 
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„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

wobec powyższego głosowania protokół z LXXXII Sesji Nadzwyczajnej został przyjęty. 

 

Punkt 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2023-2031 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/509/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2023-2031 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

2) zmiany budżetu Gminy Rusiec na rok 2023 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/510/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Rusiec na rok 2023 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

3) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Rusiec 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 
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Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/511/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Rusiec 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

4) uchwalenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Gminy Rusiec 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/512/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie uchwalenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Gminy Rusiec 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

5) zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Rusiec na 2024 rok, 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 
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W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/513/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Rusiec na 2024 rok. 
/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

6) uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/514/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

7) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat (Ośrodek Zdrowia w Ruścu) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Radny RGR Andrzej Cywiński czy ta stawka czynszu będzie cały czas utrzymana? 

Wójt GR Damian Szczytowski na tych umowach jest stawka, którą państwo uchwalali w tym roku, 

tylko inflacja będzie doliczona z danego roku. Są to wyliczenia z GUS 

Radny RGR Andrzej Cywiński Czyli stawka pozostaje bez zmian? Około11 zł 

Wójt GR Damian Szczytowski Radni mogą w każdej chwili zmienić stawkę 

Radny RGR Andrzej Cywiński To ja się wstrzymuję 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 11 radnych      Bartosik Malwina, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, 

Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 2 radnych: Bieniek Radosław, Cywiński Andrzej, 
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W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/515/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

8) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu użytkowego na okres 2 lat (Ośrodek Zdrowia w Ruścu-garaż), 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 11 radnych      Bartosik Malwina, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, 

Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 2 radnych: Bieniek Radosław, Cywiński Andrzej, 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/516/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

9) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu użytkowego na okres 2 lat (Agronomówka-garaż), 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 11 radnych      Bartosik Malwina, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, 

Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 2 radnych: Bieniek Radosław, Cywiński Andrzej, 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/517/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 
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w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

10) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat (Agronomówka), 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 11 radnych      Bartosik Malwina, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, 

Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 2 radnych: Bieniek Radosław, Cywiński Andrzej, 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/518/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

11) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat (m. 2 - Przedszkole w Woli Wiązowej) 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 11 radnych      Bartosik Malwina, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, 

Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 2 radnych: Bieniek Radosław, Cywiński Andrzej, 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/519/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

12) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat (m. – 3 Przedszkole w Woli Wiązowej) 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  
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Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 11 radnych      Bartosik Malwina, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, 

Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 2 radnych: Bieniek Radosław, Cywiński Andrzej, 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/520/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

13) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat (Przedszkole w Woli Wiązowej), 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 11 radnych      Bartosik Malwina, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, 

Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 2 radnych: Bieniek Radosław, Cywiński Andrzej, 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/521/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy najmu 

lokalu mieszkalnego na okres 2 lat. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Rusiec 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 
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UCHWAŁA Nr LXXXIII/522/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Rusiec. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

PRZERWA 

 
 

Punkt 8. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2024-2031: 

       1) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                     

w Łodzi w sprawie opinii do projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rusiec, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: odczytał Uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii do projektu uchwały o Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Rusiec. 

 

       2) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rusiec na lata 2024-2031. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Radny RGR Bogumił Bogusławski jako przewodniczący komisji gospodarczo-budżetowej pragnę 

poinformować, że odbyła się komisja wspólna na której został omówiony budżet. Żaden z radnych 

nie miał co do budżetu zastrzeżeń. A jeśli chodzi o budżet ma to powielenie z wieloletnią prognozą 

finansową. Dziękuję 

Radny RGR Andrzej Cywiński  Ile wynosi zadłużenie naszej gminy? 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda Zostało to odczytane dokładnie chwilę temu. 

Skarbnik GR Aleksandra Bartkowiak Na koniec 2023r. – 5.958.532,78zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/523/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec 

             na lata 2024-2031. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 
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Punkt 9. Uchwalenie budżetu Gminy Rusiec na 2024 r.: 

       1) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Rusiec na 2024 

r. oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Rusiec w 2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: odczytał Uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Rusiec na 2024 r. oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu 

budżetu Gminy Rusiec w 2024 r. 

 

       2) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rusiec na 2024 r. 

Skarbnik GR Aleksandra Bartkowiak przedstawię najważniejsze liczby odnośnie projektu budżetu 

gminy Rusiec na 2024r. 

Dochody budżetu – 32 miliony 

Planowane wydatki w wysokości 35.417.145,36zł, w tym planowane wydatki majątkowe 

10.517.733,90zł 

Jeśli chodzi o plany dla jednostek to: jednostka GOPS – plan finansowy - 3 333 tys. zł. 

Plan finansowy ZSP w Ruścu 6 milionów 

Plan finansowy ZSP w Woli Wiązowej – 4.445 tys. zł. 

Plan finansowy urzędu gminy -21.642.145,36 zł 

Oczywiście wszystkie wydatki inwestycyjne realizowane przez jednostkę budżetową urząd gminy 

Rusiec łącznie z wszystkimi projektami. 

Plany finansowe jednostek zostały dostosowane do możliwości finansowych budżetu. Nie jest to 

plan finansowy według potrzeb, które  złożyły jednostki. Nie było na ten moment takiej 

możliwości, więc w trakcie roku będzie zmieniane i w miarę możliwości realizowany. W zakresie 

wydatków inwestycyjnych mamy większość inwestycji przełożonych z budżetu poprzedniego, które 

mają kontynuację w WPF. Przeczytam zaplanowane inwestycje, tj: 

Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejsc. Rusiec 

Rozbudowa sieci wodociągowej w miejsc. Zalasy 

Budowa sieci kanalizacji sanitarnej przyłączami w miejsc. Rusiec 

Przebudowa sieci wodociągowej i budowa sieci kanalizacyjnej w miejsc. Rusiec 

Wykonanie PFU dla zadania przebudowa wraz z rozbudową gminnej oczyszczalni ścieków w 

miejsc. Rusiec 

Przebudowa sieci wodociągowej i budowa sieci kanalizacyjnej  

Przebudowa drogi powiatowej w zakresie budowy chodnika wraz z kanalizacją deszczową o dł. ok. 

830m w miejsc. Dąbrowa Rusiecka 

Wykonanie dokumentacji dla odwodnienia ulic Polnej w Ruścu 

Dokumentacja dla przebudowy drogi gminnej w miejsc. Żary 
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Dokumentacja dla przebudowy drogi gminnej od drogi krajowej DK74 do świetlicy w 

miejscowości Antonina 

Mamy wprowadzony projekt przebudowy dróg na terenie gminy Rusiec, tj. dofinansowanie z 

Polskiego Ładu w kwocie 2 milionów + 110 tys. wkładu własnego. Tutaj mamy zawarte zarówno 

drogi gminne, jak i drogi wewnętrzne.  

Kolejna inwestycja to dokumentacja dla przebudowy drogi w miejsc. Korablew 

Dokumentacja drogi wewn. przy ul. Kolejowej  

Zakup działki w Aleksandrowie do gminnego zasobu  

Kontynuacja modernizacji parteru budynku urzędu gminy 

Kolejny projekt to cyberbezpieczny samorząd 

Kończymy inwestycje w zakresie budowy przedszkola z klubikiem wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą w Ruścu 

Planujemy również wykonanie inwestycji polegającej na budowie centrum rehabilitacji wraz z 

niezbędnym wyposażeniem oraz termomodernizacją istniejącego budynku na terenie gminy Rusiec. 

Tutaj mamy wprowadzoną kwotę na przygotowanie dokumentacji. Wartość dofinansowania, która 

będzie ujęta w trakcie roku budżetowego tj. 8 milionów +1.420.000,00zł wkładu własnego. 

Natomiast to będziemy sukcesywnie wprowadzać po otrzymaniu dofinansowania 

Kolejny projekt tj. utworzenie 20 miejsc w klubie  dziecięcym Promyczek. Jest to z programu 

Maluch Plus. Chodzi tutaj o wyposażenie żłobka w nowo wybudowanym przedszkolu plus 

prowadzenie zajęć. 

Kolejna inwestycja to modernizacja poddasza GOK 

Mamy trzy inwestycje w postaci dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie, chodzi tutaj o 

dofinansowanie dla Rzymskokatolickiej parafii w Ruścu. To 3 inwestycje z Polskiego Ładu: 

przebudowa ogrodzenia wokół cmentarza, wykonanie alejek na cmentarzu i wymiana pokrycia 

dachu wraz z elementami uzupełniającymi i robotami towarzyszącymi na budynku kościoła w 

Ruścu. Jest to wszystko z Rządowego  Programu Odbudowy Zabytków. 

Ostatnia to budowa toru treningowego pumptrack wraz z infrastrukturą towarzyszącą. Założenia do 

tej inwestycji są takie, że planujemy złożyć wniosek o dofinansowanie. Jeden wniosek już został 

złożony na rok 2024 – jest to wniosek polegający na wyposażeniu nowego przedszkola tym razem a 

nie klubiku i wraz z infrastrukturą towarzyszącą. W to wchodzi budowa tego pumptracku oraz 

refinansowanie wydatków poniesionych na budowę przedszkola, w taki sposób, aby praktycznie nie 

ponieść żadnych wydatków na wybudowanie całego obiektu nowego przedszkola z budżetu gminy, 

ponieważ budowa przedszkola obejmuje wszelkiego rodzaju dofinansowania, jest to gmina 

Bełchatów, Polski Ład, Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych. Jest wprowadzony projekt 

dotyczący żłobka, projekt dotyczący przedszkola, jeżeli uzyska się to dofinansowanie wraz z 

otoczeniem i infrastrukturą towarzyszącą, więc jeżeli uda się przeprowadzić ten wniosek to nie 

będzie żadnego wkładu własnego z budżetu gminy. To jeżeli chodzi o główne założenia tego 

projektu. 
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Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/524/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rusiec na 2024 r. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

Punkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Rusiec do dokonywania 

zmian w uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych      Bartosik Malwina, Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta 

UCHWAŁA Nr LXXXIII/525/2023 
RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 21 grudnia 2023 roku 

w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Rusiec do dokonywania zmian w uchwale 

budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych               

z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 
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Punkt 11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach 

między sesjami.  

 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda miałem przyjemność uczestniczyć w dwóch kiermaszach 

świątecznych organizowanych w przedszkolach w Woli Wiązowej i w Ruścu, w zebraniu 

Gminnego Zarządu Związku OSP w gminie Rusiec.  

Podejmowałem interwencję na placu zabaw a także siłowni na terenie GOSiR w Ruścu. 

Dyżur w każdy poniedziałek o godz. 13.00. 

Udział na komisji wspólnej Rady Gminy 30 listopada. 

 

Punkt 12. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji nt. działalności Komisji między sesjami. 

Brak 

 

Punkt 13. Informacja Wójta Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach między sesjami. 

Wójt GR Damian Szczytowski szanowni państwo chciałem krótko podsumować rok 2023. To był 

ciężki rok, dużo inwestycji, czyli dużo problemów, ale tak naprawdę kończę z tymi inwestycjami 

zadowalająco. Chciałem wrócić do roku 2019, gdzie projekt budżetu opiewał na 20,5 miliona 

złotych niecałe, z czego tak na prawdę mieliśmy ponad 770 tysięcy na inwestycje. Ten rok 2023 – 

mieliśmy tak, że zaczynaliśmy projekt budżetu na 14 milionach a kończymy go na prawie 30 

milionach inwestycji. Jest to rekordowa kwota dla naszej gminy. Jestem z tego dumny. Jestem 

zadowolony ze współpracy z radnymi, sołtysami, mieszkańcami, oczywiście największą rolę 

odgrywają tutaj pracownicy. Udało nam się stworzyć naprawdę dużo. Te drogi, które budowane 

były w tym roku, czyli na Prądzewie, w -Woli Wiązowej, Jastrzębice- Antonina, Kuźnica, Krasowa, 

Nowa Wola, Dąbrowa Rusiecka – dwie drogi, ul. Polna, Dąbrowskiego i Konopnickiej. Jest to 

chyba rekordowa ilość pod kątem kilometrów, bo jest to prawie 11 km dróg, a w naszej gminie jest 

ok. 100km całości wszystkich dróg. Ja wiem, że jest jeszcze dużo do zrobienia, kolejka jest długa, 

ale myślę, że takim tempem i chęciami do pracy, możemy jeszcze stworzyć dużo. Cieszę się 

niezmiernie, że udało się pozyskać dofinansowanie na przedszkole, które powinno być skończone w 

pierwszym kwartale przyszłego roku. Moim takim życzeniem jest żebyśmy, tak jak pani skarbnik 

powiedziała, abyśmy nic nie dołożyli budżetu gminy, żeby to wszystko było z dofinansowań, tak 

jak to było na drodze Dębina – Rusiec, gdzie wartość inwestycji opiewała na ponad  milion 300 

tysięcy zł, tak naprawdę z budżetu gminy dołożyliśmy 0,67 zł. Naprawdę jestem z tego 

zadowolony. Drugim rodzynkiem jest dofinansowanie na rehabilitację, na którą chyba wszyscy 

czekają w tej gminie. Przykro, że nie udało się tego w tych pięciu latach zrobić, ale budżet gminy, 

jak to mówią nie jest z gumy, ale na wszystko przychodzi czas. Najważniejsze, że mamy 

dofinansowanie, a więc na wkład własny też będziemy szukać w budżecie, żeby te fundusze 

zorganizować. To będzie kolejna inwestycja na przyszłość. Najważniejsze, że zadłużenie naszej 

gminy maleje, było to ponad 8.300.000,00zł teraz ponad 5.900.000,00zł, więc budujemy, 

rozwijamy, pozyskujemy środki i do tego oddajemy zadłużenie, które było zaciągnięte w 

poprzednich latach. Dziękuję. 

 

Punkt 14. Informacja Wójta Gminy Rusiec o wykonaniu zgłoszonych wniosków                                  

i interpelacji. 

Wójt GR Damian Szczytowski 

1. Sołtys sołectwa Aleksandrów Łukasz Sikora zgłasza wniosek w sprawie: 
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1) Budowa oraz modernizacja drogi od szkoły w kierunku drogi powiatowej, 

„Zakup działki w Aleksandrowie do zasobu gminnego” ujęty jest w budżecie Gminy Rusiec 

na 2024 r. To pierwszy etap do realizacji powyższego wniosku; 

 

2) Budowa ogrodzenia oraz bramy na terenie gminnym przy szkole w Dąbrówkach 

Kobylańskich, 

Wniosek zostanie przeanalizowany; jeśli będą środki finansowe na jego realizacje, wówczas 

zostanie wykonany w przyszłym roku; 

 

3) Zamontować lampy na linii napowietrznej przy numerach domu w Aleksandrowie 28 oraz 

pomiędzy 14 – 14A, 

Aleksandrów 28 – brak takiej możliwości, ponieważ brak jest instalacji oświetlenia ulicznego 

na słupie; jedynie można złożyć wniosek o lampy solarne 

Aleksandrów 14-14A – wniosek nie zasadny, ponieważ jest tam oświetlenie ok 60m jeden od 

drugiego; 

 

4) Dokonać naprawy dróg gminnych remonterem, 

Zostanie wykonane w okresie wiosennym; 

 

5) Zamontować lampę solarną w sołectwie Aleksandrów w miejscowości Aleksandrów przy 

numerze 4 na skrzyżowaniu, 

Wniosek zostanie zrealizowany w przypadku uruchomienia programu ze Starostwa 

Powiatowego i uzyskania dofinansowania; 

 

6) Naprawa lub modernizacja odcinków drogi powiatowej przebiegającej przez 

miejscowości Aleksandrów oraz Dąbrówki Kobylańskie, 

Wniosek został skierowany do Powiatowego Zarządu Dróg w Bełchatowie; 

 

 

 

2. Sołtys sołectwa Annolesie Piotr Bednarek zgłasza wniosek w sprawie: 

1) Nowa nawierzchnia, najlepiej asfaltowa od drogi krajowej DK74 od tzw. wieży aż do 

posesji Annolesie 12, 

Zostanie wykonany projekt; przychylam się do wniosku i mam nadzieję że zostanie projekt 

wykonany 

 

2) Zamontowanie lampy solarnej przy posesji Annolesie 12 (jak najszybciej), 

Wskazana lampa została ujęta we wniosku o dofinansowanie, który został złożony przez 

Gminę Rusiec do Starostwa Powiatowego; do dnia 15 grudnia 2023r. – lampa jest 

zamontowana; 

 

3) Proszę również o zamontowanie lampy solarnej przy posesji Annolesie 31A. 

Wniosek zostanie zrealizowany w przypadku uruchomienia programu ze Starostwa 

Powiatowego i uzyskania dofinansowania; 

 

3. Sołtys sołectwa Zakurowie Marcin Małecki zgłasza wniosek w sprawie: 

1) Zwracam się z prośbą o geodezyjne wytyczenie odcinka drogi Fajnów-Zakurowie 

przylegającej do działek 133 i 154 obręb geodezyjny Zakurowie, gdyż jeden z właścicieli 

gruntu (133 działka) rości sobie prawa do tej drogi i utrudnia mieszkańcom swobodny 

przejazd, 

Gmina nie ma w planach przebudowy w/w drogi, więc nie widzę podstaw do tyczenia drogi; 

mieszkańcy powinni w swoim zakresie dokonać wytyczenia; 

 

2) Utwardzenie nawierzchni drogi w miejscowości Zakurowie od posesji 21 do posesji 24, 

Będzie zrealizowane w 2024 r. w miarę możliwości finansowych gminy; 
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3) Usunięcie krzaków i zarośli na skrzyżowaniu dróg Salomejów – droga powiatowa (Wola 

Wiązowa – Konopnica), gdyż uniemożliwia bezpieczne wyjechanie z drogi 

podporządkowanej na drogę z pierwszeństwem przejazdu, 

Zostało wykonane; 

 

4) Zgłoszenie do powiatu naprawy poboczy na odcinku drogi powiatowej (Nowa Wola – 

Fajnów). 

Wniosek został skierowany do Powiatowego Zarządu Dróg w Bełchatowie. 

 
 

 

Punkt 15. Informacja z wykonania Uchwał Rady Gminy Rusiec.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda, poinformował, iż materiały były dostarczone 

wraz z projektami uchwał.  

 

 

Punkt 16. Składanie interpelacji i wniosków na piśmie.  

Wnioski i interpelacje stanowią załącznik do protokołu. 

 

Punkt 17. Wolne wnioski i zapytania.  

Brak 

 

Punkt 18. Sprawy różne.  

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda zaprosił na koncert kolęd, które odbędzie w kościele św. 

Rocha w Woli Wiązowej 

Odczytał pismo, które wpłynęło od Stowarzyszenia Pomocy Osobom Niepełnosprawnym „Kuźnia 

Życzliwości” ze Szczercowa. 

Rada Gminy Rusiec podejmie dyskusję wraz z panem wójtem na zbliżających się komisjach. 

 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda Odczytał pismo od sołtysów Gminy Rusiec, które stanowi 

załącznik do protokołu. 

Rada również pochyli się nad pismem sołtysów, niestety późno złożoną, ponieważ budżet na 2024 

r. jest już uchwalony. 

Wójt GR Damian Szczytowski Szanowni państwo zostawmy ten temat. Nie będziemy przed 

świętami dyskutować o pieniądzach. 

 

Radny RGR Andrzej Cywiński szkoda, że nie ma radnego powiatowego – chodzi o drogi 

powiatowe – co jest planowane na przyszły rok. Jak ul. Mickiewicza, Dworcowa – ciąg dalszy jest 

zrównana całkowicie? Chodnik Jastrzębice zrobiony już dawno i nic nie wiemy. Co będzie, czy nie 

będzie? 

Wójt GR Damian Szczytowski jeśli chodzi o projekt budżetu na 2024r. mamy kolejny odcinek 

chodnika z odwodnieniem na Dąbrowie Rusieckiej. Były składane wnioski o dalszą część remontu, 

bo jak wiecie państwo był planowany remont aż do państwa Sądej, niestety zabrakło funduszy i 
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musieliśmy skrócić  ten kawałek. Złożyłem wniosek na te 500m, czekamy na odpowiedź z Powiatu, 

również do tego pisma był dołączony chodnik na Jastrzębicach. Nie mamy odpowiedzi. A jeśli 

chodzi o ul. Dworcową, to już pytanie bezpośrednio do pana radnego. Z mojej strony żadnego 

pisma nie było.  

Radny RGR Andrzej Cywiński To dziękuję, jakbym nic nie wiedział. 

Wójt GR Damian Szczytowski 15 grudnia wpłynęło do nas pismo o wydłużenie robienia projektu 

na ul. Mickiewicza – powiat chce wydłużyć do końca VI projektantowi, ponieważ z przyczyn 

niezależnych od niego nie zdążył wykonać w tym roku. Ubolewam, ponieważ w tym piśmie też 

było, że chcemy przynajmniej 800m zrobić ul. Mickiewicza zrobić. Niestety projekt się wydłuża, 

więc inwestycja będzie musiała być troszeczkę przesunięta. Takie są realia. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda W imieniu przewodniczącego Rady oraz wszystkich radnych 

chciałbym złożyć wszystkim mieszkańcom serdeczne życzenia zdrowych, spokojnych i 

błogosławionych świąt Bożego Narodzenia. Życzenia pokoju, którego tak w ostatnim czasie 

brakuje na świecie i w naszym kraju. Ponadto panu wójtowi, sołtysom, oraz pracownikom Urzędu 

Gminy dziękuję za owocną pracę na rzecz Gminy i jej dobrostanu. 

Sołtys sołectwa Korablew Aneta Dziewanda w imieniu sołtysów pragnę podziękować panu 

wójtowi, pracownikom gminy, gok, gops, zgk za pomoc, za współpracę, za cierpliwość i życzę 

wszystkiego dobrego na święta Bożego Narodzenia i szczęśliwego Nowego Roku. 

Wiesław Moszyński W imieniu zarządu Oddziału Gminnego OSP RP chciałem serdecznie 

podziękować za zaproszenie na dzisiejszą sesję. Jest to zaszczyt i honor w niej uczestniczyć. Ja 

gratuluję Radzie Gminy i wójtowi wraz z pracownikami tak fajnych inwestycji przeprowadzonych i 

takich środków pozyskanych. Jest to niesamowity wynik, co cieszy wszystkich mieszkańców. To 

cieszy nas strażaków, ponieważ w tym roku, wzorem lat ubiegłych dostaliśmy pieniądze na 

jednostki ochotniczych straży pożarnych. Nie wiem, czy wszyscy pamiętają, w ub. Roku przy 

wigilii pan wójt obiecał 100 tys. na wszystkie jednostki i słowa dotrzymał. Nie licząc tego ile 

kosztowało paliwo, utrzymanie kierowców konserwatorów w poszczególnych jednostkach. To 

naprawdę duże pieniądze, ale bez nich nie moglibyśmy jako jednostka straży zapewnić 

bezpieczeństwa naszym mieszkańcom. Cieszymy się niezmiernie pani wójcie, szanowni radni 

serdeczne dzięki, za to, że osp w Ruścu mają zaszczyt jeździć takimi samochodami, posiadać taki 

sprzęt, takie wyposażenie, które faktycznie jest na poziomie bardzo wysokim. Także za to 

serdeczne dzięki. Mam nadzieję, że w przyszłym roku również nie będą szczędzili państwo 

środków na straże pożarne i nie ukrywam – polecamy się dalej. Cieszymy się, że pan wójt tak 

ochoczo obejmuje swoim patronatem turnieje, konkursy, które są organizowane dla dzieci i 

młodzieży, ale również dla strażaków. Najbliższy taki turniej piłki halowej odbędzie się 13 stycznia 

o godz. 9.00 w ZS-P w Ruścu, na który już serdecznie państwa radnych zapraszam. Mam nadzieję, 

że wszystkie osp z gminy wezmą udział a nagrody będą ciekawe, co już pan wójt zapewnił. 

Dziękuję pani skarbnik, że ten budżet tak fajnie planuje, że na wszystko jej wystarcza. Serdeczne 

dzięki. Oby tak dalej. 

Wójt GR Damian Szczytowski panie prezesie my dbamy o straż, a wy dbacie o bezpieczeństwo. 

My dziękujemy 

p.o. dyrektora ZGK w Ruścu Grzegorz Owczarek Chciałbym serdecznie podziękować za 

współpracę wójtowi, pani skarbnik, sołtysom i radnym. Za wytrwałość ze mną, za współpracę ale i 
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za zrozumienie przede wszystkim, bo nie wszystko i w każdej chwili udało się zrealizować. 

Wszystkiego dobrego w nowym roku. 

Wójt GR Damian Szczytowski Szanowni państwo miło mi słyszeć te wszystkie dobre słowa. To tak 

naprawdę zachęca do dalszej pracy na rzecz naszej małej ojczyzny. Myślę, że budujemy to razem. 

Nie ma tu dla mnie tzw. opozycji. Wszyscy praktycznie myślimy jednogłośnie. Inwestycje, które 

realizujemy są popierane przez wszystkich radnych, więc tylko możemy sobie pogratulować, bo w 

innych gminach jest różnie. Naprawdę słyszę różne ekscesy, więc ja jestem zadowolony. Dziękuję 

wam wszystkim za współpracę. Dziękuję za współpracę radnym, sołtysom, mieszkańcom, 

prezesom, dyrektorom, kierownikom i oczywiście pracowniom, pani skarbnik, która nas tu 

skrupulatnie rozlicza i to bardzo dobrze wychodzi, jak to pan prezes powiedział. Życzę wam i 

wszystkim mieszkańcom radosnych, spokojnych świąt Bożego Narodzenia i szczęśliwego Nowego 

Roku.  

 

 

Punkt 19. Zakończenie obrad LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda, podziękował Radzie Gminy Rusiec, Wójtowi 

Gminy, Dyrektorom jednostek, sołtysom i pracownikom Urzędu Gminy za uczestnictwo                     

w obradach LXXXIII Sesji Rady Gminy Rusiec i dokonał jej zamknięcia. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządziła:   

Monika Pawlak 
 


